



فهرس المحتويات

م	عنوان البحث	الصفحة
١	نموذج مقترح لتوظيف التعهيد الجماعي في تحسين جودة البحوث التربوية بالجامعات المصرية من منظور خبراء التربية د. محمد على محمد عبدالمجتلي د. بدر حامد علي مسعود	١
٢	الحيوية الذاتية كمنبى للصلابة المهنية لدى أعضاء هيئة التدريس بالجامعات د. سارة محمد شاهين	٤٦
٣	استخدام مواقع التواصل الاجتماعي وعلاقتها بكل من الشعور بالوحدة النفسية وإنجاز الهوية لدى الطلاب المراهقين د. هدى محمد الجابر مرتضى	٨٣
٤	الإسهام النسبي لكل من المعتقدات المعرفية والإبداع الانفعالي في التنبؤ بالاندماج الأكاديمي لدى طلاب شعب اللغات بكلية التربية د. إيمان عبد الرؤوف عبد الحليم عبد الحميد	١٢٢
٥	فعالية برنامج وقائي باستخدام الـ PATHS للحد من خطر الإصابة ببعض الاضطرابات الانفعالية والسلوكية لدى الأطفال ذوي الإعاقة السمعية د. شيماء السيد عبد الفتاح السيد	١٧٥
٦	مقرر إلكتروني تعويضي مقترح في مادة الرياضيات في ضوء تحليل نسب الفاقد التعليمي للمرحلتين المتوسطة والثانوية أثناء جائحة كورونا د. سمر سابق محمد سابق	٢٤٢
٧	توظيف رسم الشعر كمدخل لتنمية مهارات تحليل النصوص الشعرية لدى طلاب قسم اللغة الإنجليزية د. أحمد حمدي لاشين	٢٧٦



TABLE OF CONTENTS

	Title	Page
1	A proposed Model for Utilizing Crowd Sourcing to Improve the Quality of Educational Research at Egyptian Universities According to the Perspectives of Educational Experts Dr. Muhammad A. Abdel-Motajali Dr. Badr H. Masoud	1
2	Subjective Vitality as Predictors of Occupational Hardiness among University Staff Members Dr. Sara M. Shahin	46
3	Use of Social Networking Sites and its Relationship to both the Psychological Loneliness Feeling and Identity Achievement among Adolescent Students Dr.Hoda M. Mortada	83
4	The Relative Contribution of Epistemological Beliefs and Emotional Creativity in Predicting Academic Engagement among Students of the Language Departments at the Faculty of Education Dr.Eman A. Abdel Hamid	122
5	The Effectiveness of a Preventive Program Using PATHS to Reduce the Risk of Developing some Emotional and Behavioral Disorders in Children with Hearing Impairment Dr. Shimaa El. El-Sayed	175
6	A Proposed Compensatory Electronic Course in Mathematics in the Light of Analyzing the Percentage of Educational Loss for the Middle and Secondary Stages during the Corona Pandemic Dr.Samar S. Sabek	242
7	Employing Poetry Painting as an Approach for Developing English Majors' Analytical Skills of Poetic Texts Dr.Ahmed H. Lasheen	276